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 REFERAT 

 fra telefonmøte i Landsrådet for saueavl 26. november 2001 
 
Deltakere: Sigurd Krekke 
 Kjell Horten  
 Ken Lunn 
 Per Liahagen  
 Signe Dahl (observatør, sektretær) 
 

Tormod Ådnøy hadde ikke meldt forfall før møtet, men det ble ikke 
oppnådd kontakt med han på møtet. 

 
Møtet startet kl. 15.00 og ble avsluttet kl.16.35. 

Sak 42/01  Framtidig fersks ædstasjon på Vestlandet 
Styret i Nsg har bedt landsrådet om å komme med en uttalelse om 
framtidig fersksædstasjon på Vestlandet til styremøte 27. november 
2001. Kopi av brev fra Nsg semin A/S til styret i Nsg m. vedlegg, samt 
vedtak fra styret i Nsg 23. oktober 2001, brev fra avlsutvalget i Buskerud 
mottatt 14.11.2001 og brev fra Hordaland sau og geitalslag mottatt 
16.11.2001 var sendt ut før møtet. Det ble også vist til saker behandlet i 
landsrådet tidligere: 51/99 og 21/01. 

 Framtidig seminopplegg, antall seminstasjoner og plassering av disse er 
en svært vanskelig sak. Ut fra rent avlsfaglige betrakninger er det viktig å 
kunne tilby sæd av god kvalitet fra gode værer, ha et godt opplegg for 
distribusjon av sæden og å ha et opplegg som er mest mulig sikkert med 
hensyn til forebygging av smitte. På grunn av sistnevnte bør flytting av 
værer mellom seminstasjoner unngås. Det har vist seg å være vanskelig å 
framskaffe mange nok gode værer til de fire seminstasjonene vi har i dag.  

 Når det gjelder sædkvalitet og distribusjon er det fortsatt mye som er 
uavklart. Så langt kan det se ut til at frossen sæd kan bli en hard 
konkurrent til fersk sæd kvalitetsmessig, og det er derfor uavklart hvor 
viktig distribusjon av fersksæd til store områder blir framover.  

 Når det gjelder avkomsgransking ved semin er det fortsatt uklart hvorvidt 
dette kommer til å bli en del av det framtidige avlsopplegget på sau. Det 
er nå søkt om midler til ett fireårig prosjekt som skal se nærmere på 
dette: ”Saueavl med kunstig sædoverføring” som planlegges startet 
januar 2002. 

 Landsrådet for saueavl mener derfor at det avlsfaglig sett hadde vært 
svært ønskelig å utsette vedtak om framtidig seminstasjonsstruktur til det 
foreligger mer kunnskap om dette.  

 
Vedtak: Landsrådet vil overfor styret i Nsg anbefale følgende: 

1. Landsrådet går inn for at det bygges ut en hovedstasjon for Vestlandet 
på Særheim. Særheim vil også v ære reservestasjon for Staur ved evnt. 
brann eller sjukdomsutbrudd. 
2. Blindheim i Hordaland blir opprettholdt i en overgangsfase. Den 
videre strategi for seminstasjonen på Blindheim vil bli tatt opp til ny 
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vurdering når prosjekt ”Saueavl med kunstig sædoverføring” nærmer seg 
slutten. Når dette prosjektet er ferdig vet en mer om hvordan avlsarbeidet 
skal drives i framtida. 
 
Punkt 1 ble vedtatt med tre mot en stemme. Punkt 2 ble deretter 
enstemmig vedtatt.  
 
Landsrådet viser ellers til vedtak i landsrådet sak 51/99 og 21/01.  

 
 
Signe Dahl 
ref. 
 


